
شهردار تهران اعلام کرد

آغازطرحفروشمتریمسکنازطریقبورس؛بهزودی
شــهردار تهــران با اشــاره به مشــکلات و آثار تحریم هــا بیان کرد: مــردم به زودی 

می توانند از بستر »بورس« اقدام به خرید مسکن متری کنند.
علیرضا زاکانی شهردار تهران در خصوص قرارگاه مسکن بیان کرد: دولت سابق 
معتقد بود باید تهران را گران کرد تا جمعیت از آن خارج شوند. در حالی که در سال 
۹۱ در تهران سالانه حدود ۳۰ هزار پروانه ساختمانی صادر می شد و سال گذشته تنها 
۵ هزار و ۴۰۰ پروانه صادر شد؛ »قرارگاه مسکن« سال گذشته با هدف رونق صنعت 
ساختمان ایجاد شد و هدف گذاری ساخت ۱۸۰ هزار واحد در تهران انجام شده است.
وی در ادامه با بیان اینکه طرح »مسکن متری« را با هدف جذب نقدینگی برای 
رونــق صنعت ســاخت و حفظ ســرمایه شــهروندان راه اندازی خواهیم کــرد، اظهار 
داشــت: مردم به زودی می توانند از بســتر »بــورس« اقدام به خرید کننــد. در ۱۶ ماه 
اخیر حتی یک ســانتیمتر تراکم نفروختیم؛ پیشــنهاد بودجه ما برای سال آینده ۷۰ 
هزار میلیارد تومان است؛ بودجه امسال ۵۰ همت بود؛ این اعتبارات عمدتاً از طریق 

مولدسازی و مشارکت تأمین خواهد شد.
زاکانی درباره موضوع آلودگی هوا و حمل و نقل عمومی بیان کرد: ۲۳ دستگاه در 
حوزه آلودگی هوا مسئولیت دارند؛ شهرداری تهران تمام تلاش خود را برای نوسازی 
ناوگان حمل ونقل عمومی خواهد کرد؛ روز دوشــنبه بیش از ۱۰ ســاعت با بزرگترین 
صنایع کشور یعنی سایپا، ایران خودرو و مپنا جلسه داشتیم؛ سال گذشته ۱۲۵۰ هکتار 

فضای سبز به شهر اضافه کردیم که امسال به ۱۵۰۰ هکتار رسیده است.

رئیس سازمان غذا و دارو اعلام کرد

دارورسانیبهاستانهایبرفگیرباشبکهپخشمویرگی
رئیس سازمان غذا و دارو با اعلام افزایش قابل توجه ذخایر دارویی کشور شرایط 
تأمین آنتی بیوتیک ها، سرم تزریقی و همچنین داروهای بیهوشی را تشریح و درعین 

حال بر لزوم مدیریت تجویز اقلام دارویی تأکید کرد.
دکتر ســید حیــدر محمدی دربــاره وضعیت ذخایر دارویی در کشــور به ایســنا، 
گفت: در حال حاضر میزان ذخایر دارویی بالای 6 ماه  کشــور ۵۷ درصد اســت؛ به 
این معنا که داروهایی که در کشــور موجودی شــان بالای 6 ماه است، به ۵۷ درصد 
رسیده اند. در عین حال میزان ذخایر دارویی مان نسبت به دو ماه گذشته افزایش 
قابل توجهی داشته است. محمدی با بیان اینکه اکنون در حوزه داروهای بیهوشی 
بــه ثبات رســیده ایم، گفت: در زمینه داروهای بیهوشــی بجز یــک قلم کتامین که 
به  دلیل مشــکلات قضایی هنوز از گمرک  ترخیص نشــده اســت،  در سایر اقلام به 
وفور در حال تأمین هستیم. داروهای بیهوشی ما عمدتاً وارداتی هستند. ما حجم 
واردات را بسیار بالا بردیم، اما هر چقدر هم واردات را بالا ببریم اگر میزان تجویز و 
مصرف مدیریت نشــود، مشکل ایجاد می کند. بنابراین لازم است در کنار افزایش 
تأمیــن، میزان تجویز و مصــرف در مراکز درمانی، جراحــی و... محدود و مدیریت 

شود.
وی در بخــش دیگــری از صحبت هایــش دربــاره وضعیــت تأمین داروهــا برای 
استان های درگیر کولاک و برف گفت: در این زمینه مشکل و گزارشی نداشته ایم. باید 
توجه کرد که عمده شرکت های پخش دارویی مان شبکه مویرگی محکمی دارند که 
این شــبکه مویرگی به دوردســت ترین مناطق دسترســی دارد و دارو را در اختیار قرار 
می دهــد. قطعــاً اگر در جایی در زمینه دسترســی به دارو دچار مشــکل شــوند، از هر 
مسیری که ممکن باشد، دارو را در اختیار قرار می دهیم. خوشبختانه تاکنون گزارشی 
نداشته ایم، اما اگر گزارش مشکلی باشد از هر مسیر ممکن دارو را که یکی از نیازهای 

حیاتی مردم است در اختیارشان قرار می دهیم.
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»ایران« از چالش سردی هوای پایتخت برای کارتن خواب ها گزارش می دهد

هواشناســی  ســازمان   / اجتماعــی   گــروه 
بــرای امــروز تهــران، حداقل دمــا را صفر درجه 
پیش بینــی کرده اســت. پایتخــت در هفته اخیر 
نیز یکی از سردترین هفته های سال را پشت سر 
گذاشــت و البتــه پیش بینی هــا حکایــت از ایــن 
دارد که ســرمای هــوا در روزهای آینده نیز ادامه 
خواهــد داشــت. آنچــه امــا ایــن روزهــا از چهره 
ســرمازده تهران روایت می شــود، بیــش از آنکه 
شهروندانش را هدف قرار داده باشد، غافلگیری 
خیابان هــای برفی و یخ زدگی معابرش اســت. 
این درحالی اســت که در تهران بی خانمان ها و 
کارتن خواب ها و حتــی عابرانی زندگی می کنند 
که این چهره زمستانی، برایشان چندان جذاب 
و دلخوش کننده نیســت. شهرداری بارها اعلام 
کرده اســت که اگــر بی خانمانــی را در خیابان ها 
دیدید با شــماره ۱۳۷ تماس بگیرید، اما برخی 
شهروندان در زمستان برفی این روزهای تهران، 
بیــش از آنکه سرشــان را زیــر پل هــای خیابانی 
و روی پل هــای عابــر پیــاده بگرداننــد، به دنبال 
یخ زدایــی معابــری هســتند کــه لیــز نخــوردن 
خودروهایشان را تضمین کند. اگرچه شهرداری 
تهــران اعــلام کــرده اســت کــه در این زمســتان 
غافلگیر نشده، اما رئیس مرکز سامانه مدیریت 
شهری و نظارت همگانی )۱۳۷پلاس( با اعلام 
خبــر ۱۷ هزار تماس با این ســامانه، اعلام کرده 
است که درخواست شن و نمک پاشی برای رفع 
لغزندگی کوچه ها، خیابان ها و معابر بیشــترین 
درخواســت و پیــام شــهروندان در روز ۲5 دی 
ماه بوده اســت! با این همــه خبری از اعلام آمار 
اینکــه چند نفر برای بی خانمان های شــهر ابراز 
نگرانــی کرده  یا تماس گرفته اند تا به وضعیت 
آنها رســیدگی شــود، وجود نــدارد! این درحالی 

اســت کــه همــه مــا بــه عنــوان یــک شــهروند، 
انتظــار  شــهری  مدیــران  از  می توانیــم  زمانــی 
مســئولیت پذیری داشته باشیم که در وهله اول 

یک شهروند مسئولیت پذیر باشیم.
ë فعالیت 20 گرمخانه در سطح شهر تهران

هم اکنون در شهر تهران ۲۰ گرمخانه درحال 
فعالیت اســت که در کنار آنهــا ۱5 اتوبوس ویژه 
مجهز به وســایل گرمایشــی، پتو و غذای ساده و 
با حضور مــددکاران در میادین اصلی و پرتردد 
ماننــد تجریش، راه آهن، آزادی، امام حســین و 
محدوده بهشــت زهــرا به صورت کامــلًا رایگان 
مســتقر شــده اســت. شــهرداری تهران با توجه 
به ســرمای هــوا، ظرفیت پذیرش اســکان افراد 
بی خانمــان تهــران را 5۰ درصــد افزایــش داده 
اســت. آنطور کــه مدیرعامل ســازمان خدمات 
و مشــارکت های اجتماعی شــهرداری تهران به 
»ایــران« می گوید »هر شــب تعداد ۲ هــزار تا ۲ 
هزار و ۵۰۰ بی خانمان در پایتخت ساماندهی و 
به مددسراها-گرمخانه ها- هدایت می شوند.« 
این درحالی اســت که معتــادان متجاهر خارج 
از ایــن ظرفیــت حســاب شــده و در مراکــز ماده 
۱6 پذیــرش و جــذب می شــوند و البتــه در میان 
ردپــای  می تــوان  گرمخانه هــا  پذیرش شــدگان 
افــراد عادی مثــل مســافران و درراه ماندگان که 
به طور موقت به گرمخانه ها آمده اند را هم دید.

ë  خالی شدن 50 درصدی فضای مددسراها برای
افراد بی خانمان

بــه گفته احمــد احمــدی صــدر، »هم اکنون 
فضای مددســراها ۳۰ تا ۵۰ درصد خالی شــده 

و پذیرای افراد بی خانمان است.«
احمدی صدر با بیان اینکه در روزهای برفی 
و ســرد تهــران 4۹۰ نفــر از اتوبوس هــا و حــدود 

۲هــزار نفــر نیــز از گرمخانه های شــهر اســتفاده 
معتــادان  بحــث  »در  می افزایــد:  کرده انــد، 
متجاهر مسئولیت جمع آوری و انتقال با نیروی 
انتظامی است. این افراد بعد از انتقال به مراکز 

ماده ۱۶ غربالگری می شوند.«
اگرچــه ظرفیت گرمخانه ها در تهران حدوداً 
۳ هزارنفــر اعــلام می شــود، اما هنــوز نمی توان 
و  خواب هــا  کارتــن  دقیــق  تعــداد  از  آمــاری 
بی خانمان هــا در تهران اعلام کــرد. زمانی آمار 
۱5 تا ۲5 هزار نفری اعلام می شــد و مرگ چند 
کارتن خواب در ســرما، حاشیه های زیادی به راه 
انداختــه بــود، امــا امســال فعــلًا خبــری از آمار 
فوتــی یــا فوتی هــا نیســت. برخی ایــن موضوع 
را بــه مشــارکت شــهروندان و تماس با ســامانه 
شهرداری ربط می دهند و البته مدیریت شهری 
ادعــا دارد کــه با افزایش خودروهای گشــت زنی 
شناســایی  امــکان  شــهر،  مختلــف  نقــاط  در 

کارتن خواب هــا و بی خانمان هــا را چنــد برابــر 
کرده است.

ë  گشــت 40 خــودرو به صــورت شــبانه روزی در
سطح پایتخت

صــورت  بــه  گشــت  خــودروی   4۰ ظاهــراً 
شــبانه روزی در سطح شهر گشت می زنند تا اگر 
بی خانمان یا کارتن خوابی مشاهده شد، سریعاً 
بــه گرمخانه هــا منتقل شــود. این تعداد گشــت 
نسبت به سال گذشــته بیش از دو برابر افزایش 
داشــته اســت. اما مســأله اینجاســت از آنجا که 
مصــرف مــواد مخــدر در گرمخانه هــا ممنــوع 
اســت، اغلــب کارتن خواب هــا تمایلــی به رفتن 
بــه گرمخانه هــا ندارند. برخی کارشناســان البته 
از وضعیت بهداشتی گرمخانه ها گلایه می کنند 
و معتقدنــد که انــواع بیماری هــا در این محیط 
انتقال می یابد. اما وزارت بهداشت می گوید که 
بازرســی ها از سوی کارشناسان بهداشت محیط 

در زمینه بهداشــت پتو، تخت و مــواد غذایی به 
طور مرتب انجام می شــود و از این نظر خطری 
همچنیــن  نیســت.  مراجعه کننــدگان  متوجــه 
معاونت بهداشت دانشــگاه های علوم پزشکی 
کار نظارت بر انتقال عوامل بیماری زا را برعهده 
دارند و بر این اســاس بعضی بیماری های واگیر 
از جمله »اچ آی وی«، »هپاتیت« و »سل مقاوم 
به درمان« در گرمخانه ها و مراکز کاهش آسیب 
مــاده ۱5 مرتــب کنتــرل می شــود. بــا این همــه 
برخــی مــددکاران و کارشناســان آســیب کــه در 
مواجهه مداوم با کارتن خواب ها و بی خانمان ها 
بوده انــد، تأکیــد دارنــد کــه اغلــب آنهــا تمایلی 
ندارنــد کــه وسایلشــان را رهــا کننــد. وســایل که 
نــه! همــان کارتن هــا و خــرده آشــغال هایی که 
دورشــان جمع کرده اند. از آنجا که نمی توانند با 
خودشــان به گرمخانه ببرند، پس در برابر رفتن 
به گرمخانه هم مقاومت نشــان می دهند. البته 
برخی کارتن خواب ها که نگران خماری نیستند 
و حســابی خودشــان را ســاخته اند، خیلی زودتر 
از دیگــران تســلیم می شــوند، چــون می داننــد 
می تواننــد صبــح زود مرخــص شــوند. همیــن 
مقاومت هــا البتــه موجب شــده تا در ســال های 
اخیــر گونــه دیگــری از امدادرســانی در اطــراف 
کلونی های کارتن خواب ها ایجاد شــود. استقرار 
اتوبوس ها که حالا آمارشــان به ۱5 عدد رسیده، 
در راستای همین هدف پایه گذاری شده است تا 
اگر بی خانمانی برای رفتن به گرمخانه مقاومت 
نشــان داد، لااقــل از نظر ســرما در امان باشــد و 
غذای گرم مصرف کند. با این همه آنچه بیشــتر 
از گشت های شــهرداری می تواند به ساماندهی 
کارتن خواب هــا و بی خانمان هــا در تهران منجر 

شود، مشارکت فعال شهروندان است.

رئیس ســازمان ســنجش با اشاره به تغییرات ســاختاری کنکور 
و  ایــن احتمــال وجــود دارد تعــداد دفترچه هــا  ۱۴۰۲ گفــت: 
پاسخنامه های آزمون های سراسری در سال های آتی تغییر کند 
و افزایش یابد.عبدالرسول پورعباس، رئیس سازمان سنجش در 
گفت و گو با ایسنا درباره افزایش تعداد دفترچه های کنکور با بیان 
اینکه تغییرات دفترچه های سؤالات کنکور ۱۴۰۲ فقط »ظاهری« 

نیست، عنوان کرد: تعداد سؤالات آزمون ورود به دانشگاه ها هم 
نسبت به سال های گذشته کمتر شده، اما مدت زمان پاسخگویی 
به سؤالات به واسطه حذف دروس عمومی افزایش یافته است. 
هنگامــی که یک پاســخنامه در اختیــار داوطلب قــرار می گیرد، 
احتمــال تبانی افزایــش می یابد، امــا در یک آزمــون با چندین 

پاسخنامه امکان تبانی وجود ندارد.

رئیس سازمان ســنجش آموزش کشور: این احتمال وجود دارد 
تعــداد دفترچه هــا و پاســخنامه های آزمون هــای سراســری در 
سال های آتی تغییر کند و افزایش یابد. این تصمیم در راستای 
برگزاری کنکور به شیوه »الکترونیک« است؛ تصمیم بر این است 
که یک ســؤال بــرای داوطلبان نمایش داده شــود و زمانی برای 
پاســخگویی درنظر گرفته شــود.دکتر پورعباس دربــاره افزایش 

ظرفیــت رشــته های دانشــگاهی در کنکــور ۱۴۰۲ اظهار کــرد: بر 
اساس مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی، ظرفیت رشته های 
پزشکی در کنکور ۱۴۰۰ حدود ۸ هزار نفر بود که در کنکور ۱۴۰۱ به 
۹۶۰۰ نفر رسید. ظرفیت رشته های پزشکی سالانه به میزان ۲۰ 
درصد افزایش می یابد و این افزایش طبق مصوبه شورای عالی 

انقلاب فرهنگی به مدت ۵ سال اجرا می شود.

احتمالافزایشدفترچهسؤالاتوپاسخنامههایکنکوردرسالهایآتی


